
2014. 04. 19.

NAGYSZOMBAT                                         A év                 1– 4 oldal

Olv.: Ter 1,1-2,2-22,1-18 – Kiv 14,15-15,1 – Iz 54,5-14-55,1-11
         Bár 3,9-15,32-4,4 – Ez 36,16-28 – Róm 6,3-11 – Mt 28,1-10
Az asszonyok a sírnál 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Krisztus magáról mondta:
„Én vagyok a világ világossága,

 aki engem követ nem jár sötétségben!”

Szeretettel köszöntöm a Testvéreket! 
Ma  esti  ünneplésünk,  a  fény  köszöntése  a  tűzszenteléssel  kezdődik.  Erről  a  tűzről
meggyújtjuk a húsvéti gyertyát, ami Jézus Krisztust jelképezi és a magunk aprócska gyertyáit,
amelyek a mi életünk jelképei. A gyertya elfogy, ha világít. A mi életünk is elfogy, de nem
mindegy,  hogy  a  világosság,  vagy  a  sötétség  szolgálatában.  Isten  segítsen  bennünket
kegyelmével, hogy beleszeressünk Krisztusba, a világosságba! Ezen a földön olyan tisztátalan
viszonyok vannak, ami csak a sötétséggel fejezhető ki. 

Egyértelmű viszonyokat szeretnénk teremteni
Jézus példája nyomán, Jézus követésében!

Tűzszentelés  
Krisztus  világosságát  vigyük  el  mindannyian  a  szívünkben,  hogy  meg  tudjuk  mutatni
egymásnak az ő gazdag szeretetét! 

Most a mai ünnep mélységeit szeretnénk bejárni. Isten szabaddá teszi az embert! A zsidókat
kivezette a rabságból, mert szövetségre akart lépni velük. Szövetséget csak szabad emberek
köthetnek  egymással.  Krisztus  minden  embert  meg  akar  szabadítani  a  bűn  terhétől,  az
eltévelyedéseinkből, mert új szövetséget akar kötni minden emberrel. Isten mindenkié! Jézus
mindenkiért meghalt! 
Jézus mindenkinek elhozta Isten megbocsátását, békéjét, szeretetét! - Olvasmányok

Tegnap az emberről elmélkedtünk, nagypéntek az ember tragédiája. Az ember kiiktatta az
élők sorából Krisztust, az élet szerzőjét! Ezzel elváltak az utak! Jézus, aki értünk szenvedett
és meghalt, igazolta Isten művét, aki megbocsát, az embernek új lehetőséget ad. A mai estén
ezért örvendezünk! Lehetőségünk van arra, hogy újjászülessünk!
Ma jobbak legyünk, mint tegnap voltunk! Isten segít bennünket!

Dicsőség…

A  szentírás-magyarázók  sokat  törték  a  fejüket  azon,  hogy  hogyan  lehetne  ezt  az
örömujjongást lefordítani. Van-e ennek valamilyen értelme azon túl, hogy az öröm kicsattan
az emberből? Sajátos magyarázatot adtak, hogy a keleti népek világában az emberek szívéből
kirobbanó öröm az  alleluja, ami körülbelül annyit jelent:  hejehuja haj. Minden okunk meg
van arra, hogy örvendezzünk, mert az élet erősebb a halálnál! Isten jobb az ember minden
rossz tetténél! Valóban okunk van, hogy örvendezzünk!
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Szentbeszéd

Kedves Testvérek! 
Húsvét Isten ajándéka az ember számára! Ezen a napon az őskeresztények így köszöntötték
egymást:  Krisztus  föltámadt! A válasz:  Valóban föltámadt! Így  erősítették  egymásban  a
hitet, az életbe vetett hitet! 

Húsvét az élet győzedelmes örömünnepe!
Ez azt jelenti, hogy a legnagyobb hatalom ebben a világban a szeretet!

A szeretet föltámaszt, a szeretet hordoz, a szeretet éltet,
a szeretetben gyümölcs terem!

A szent, a misztérium távol van tőlünk
Kérdés  az,  hogy a harmadik évezredben hogyan tudunk odafordulni  ehhez  az  üzenethez?
Tudunk-e még ünnepelni? Tudjuk-e nyitott lélekkel ezt a titkot szemlélni? Egy olyan világban
élünk, amit a gondolkodók deszakralizált világnak mondanak. Egy olyan világban élünk, ahol
a szentnek, a misztériumnak nincs helye. 

Nincs titka a születésnek, 
mindent természetesen igyekszünk magyarázgatni, ezért nem is születünk meg. 
Nincs titka a halálnak, 
a társaitól elkülönítve hal meg az ember. 
Nincs titka az emberi kapcsolatoknak, 
mert nem lehet Isten nélkül összetartozni. Isten nélkül nagyon gyorsan kiábrándulunk
egymásból, egyszer csak elegünk van egymásból.

Azt hisszük, hogy ha újra kezdünk, akkor minden jobb lesz. Egyről van szó, a misztérium
távol lett tőlünk! Talán magunk is mindent megtettünk, hogy deszakralizált világban éljünk. 

Azt hisszük, hogy mindent tudunk, értünk
és kételkedve, kritikusan hallgatjuk ezeket az üzeneteket,
közben érzéseink, emberi kapcsolataink elsekélyesednek!

Krisztus istenképe forradalmi változást jelentett
Ha mi húsvétot akarunk ünnepelni ebben az esztendőben, akkor azon kell elgondolkodnunk,
hogy  valami  forradalmi  változásra  van  szükség  az  életünkben,  az  Egyház  életében,  a
keresztények életében, általában az ember életében. 

Virágvasárnap  Krisztust  ujjongva  fogadták,  pálmaágakat  lengettek,  ruhájukat  leterítették
Krisztus elé, mert politikai forradalmat szerettek volna, hogy majd Jézus a tömeg élére áll,
vezeti őket diadalmas harcra a rómaiak ellen. Legyőzik őket és szabadságban élnek.
Krisztus nem ezért jött! Krisztus nem politikai forradalmár! 

Krisztus  forradalmi  változásokat  akar  azt  illetően,  hogy  milyen  istenképünk  van, hogyan
gondolkodunk  az  Istenről,  milyen  képet  formáltunk  róla?  Hallottuk  a  mai  ószövetségi
olvasmányban is. Ez az istenkép, amit Krisztus akart megmutatni nem tetszett az akkori kor
főpapjainak, tanítóinak, mert Krisztus istenképe nem a hatalom Istene!

Krisztus istenképe a megbocsátó Isten,
 a szeretet Istene, a békességet hozó Isten!
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Krisztus kellett, hogy szenvedjen és meghaljon!
Amikor Krisztus erről az istenképről beszélt,  akkor az akkori kor vezetői szembefordultak
vele. Ezért kellett meghalnia! Nem tudták elfogadni azt a fajta gondolkodást, amit Krisztus
hozott az Istentől és azt a képet, amit Krisztus formált az Istenről. Az egyszerű emberek sem
értették  Krisztust.  Tanítványai  sem  értették,  amikor  arról  beszélt,  hogy  fölmegyünk
Jeruzsálembe, ahol az Emberfiát elfogják, szenvedni fog, megölik. Az egyszerű emberek hogy
tudták volna elfogadni ezt az üzenetet, akik azt várták Krisztustól, hogy új életre vezeti őket.
  

Krisztus szükségképpen kellett, hogy szenvedjen és meghaljon!
Kellett!

Így is beszélt: az Emberfiának szenvednie kell, meg kell halnia!
 Jézus halálával az egész tanítását, gondolkodását igazolta!

Ezért  a  korabeli  keresztábrázolások  a  Megfeszítettet  királyként  ábrázolták.  Krisztus
szenvedésével és halálával igazolta mindazt, amit tanított,  mondott az embereknek, ezáltal
megváltoztatta a kereszt jelentését!

A kereszt nem bitófa, nem szégyenfa, hanem Jézus győzelmének jele lett!

Ma azon kell mindnyájunknak elgondolkodni, 
hogy képesek vagyunk-e 
olyan forradalmi változásra, megújulásra, 
mint amire annak idején a krisztuskövetők képesek voltak! 

Induljunk el! Vigyük el az üzenetet!
A Szentatya sokat  foglalkozik azzal,  hogy az Egyház nem egy rendszergazda,  az Egyház
missziós Egyház! Az Egyháznak küldetése van! Nem csak őriznünk kell az örökséget, hanem
el kell vinni az üzenetet, az Egyház ajándékát az embereknek.  Induljatok el! A Szentatya
nekem is  ezt  mondta,  amikor  tavaly  december  2-án  találkozhattam és  misézhettem vele:
Induljunk el! 

Legfőképpen induljunk el azok felé, 
akik nem értik, mi az élet értelme! 
Induljunk el azok felé, akik kiszolgáltatottak, 
nehéz helyzetben vannak, 
az élet értelme számukra nagyon megkérdőjelezhető! 

Induljunk el, vigyük el nekik Krisztus üzenetét!

Induljunk el a profán világba!
Jézus Jeruzsálemből, a szent városból megy Galileába. Galilea a pogányok Galileája, profán
világ, amit a zsidók megvetettek. Ők a szent hely varászában éltek. 

Az angyal azt mondta az asszonyoknak:
Siessetek, vigyétek hírül tanítványainak,

előttetek megy Galileába, ott majd viszontlátjátok!

Nagy kísértés, ha az ember abba a hibába esik, hogy a szent helyen találkozhat az Istennel és
ez elég! A profán világban telik el az életünk, éljük a mindennapjainkat, nem a szent helyen,
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nem  a  templomban.  Isten  azt  akarja,  hogy  egymással  találkozzunk!  Ha  egymással
találkozunk, akkor ezekben a találkozásokban Isten van jelen!

Nem ez a küldetésünk?
Nem erre szólít fel bennünket húsvét?

Induljunk el a profán világba!

Egyre inkább átéljük, milyen profán ez a világ, milyen távol van a szenttől! Ennek a világnak
szüksége  van  azokra,  akik  elviszik  húsvét  örömhírét  az  embereknek,  azt,  hogy  Isten
megbocsát, békességet akar, szeret bennünket! 

Ha ezekkel az értékekkel elindulunk, 
ezeknek az értékeknek birtokában 
találkozunk egymással, 
akkor valóban az élet győzedelmeskedik! 

Különben azt hisszük, hogy élünk, pedig valójában haldoklunk. A harmadik évezredben e
világi  értékek  túlhangsúlyozása  közepette  olyan  problémák  vetődnek  fel,  hogy  lehet-e
húsvétot ünnepelni.

Mondjuk el az embereknek azt, amire éhes a lelkük,
hogy van megbocsátás, van irgalom,  van béke!

Ez az élet!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Ebben  az  imádságban  kérjük  magunk  számára  a  missziós  lelkületet.  Az  Egyház,  a
kereszténység, ha élni akar, akkor nem csupán megőrzője kell legyen az értékeknek, hanem az
értékek megosztója is az emberekkel. 

Ebben  az  esztendőben  a  Magyar  Máltai  Szeretetszolgálat  25-dik  évfordulóján  különböző
városokban  ünnepelünk.  Több  püspök  is  mondta,  hogy  a  máltaiak  megjelenése  25  évvel
ezelőtt  mozgásba hozta az egyházközségüket.  Papok is  többen mondták,  hogy addig csak
ültem az irodában és vártam az embereket, hogy intézzem az ügyeiket, de nem jöttek. Amikor
a máltaiak elkezdtek dolgozni, akkor nem várni kellett az embereket, hanem jöttek, jöttek!

Élet! Imádkozzunk azért, hogy ez a missziós lelkület eltöltsön minket!

Mi Atyánk…
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